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Protokół Nr XXXI/2018 
z XXXI sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 

w dniu 29 marca 2018 roku 
 

 Sesja Rady Gminy Fabianki rozpoczęła się o godz. 1335 i trwała do godz. 1611. Uczestniczyli w niej 
radni według załączonej listy obecności, sołtysi, Wójt Gminy - Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy – Wiesła-
wa Prajwos, Radna Powiatowa Barbara Wałęza, Radny Powiatowy Jan Krzyżanowski, Radny Powiatowy 
Tomasz Jezierski, Kierownik GOPS Maria Skotnicka, ,Kierownik ZGK – Piotr Kujawski oraz zaproszeni go-
ście: Komendant Miejski Policji Insp. Marcin Zaleśkiewicz, asp. sztab. Tomasz Kawski. 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXXI sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, że obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kwo-
rum. Obecnych 12 radnych. Brak Radnego Tomasza Janiaka, Ewy Szczepańskiej, Sławomira Tu-
mińskiego. Następnie powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, pracowni-
ków Urzędu Gminy, sołtysów oraz zaproszonych gości. 

 
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zaproponował wprowadzenie uchwały do porządku obrad , w sprawie 

„zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Fabianki na dofinansowanie kosztów bu-
dowy lub modernizacji indywidualnych ujęć wody oraz sposobu jej rozliczania” 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
uchwałę do porządku obrad XXXI sesji Rady Gminy, 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” przyjęła 
porządek obrad XXXI sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
 
1.  Otwarcie XXXI sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2.  Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4.  Zapoznanie się z informacją Policji na temat stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na terenie 
 gminy. 
5.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej przewodniczącego Rady Gminy Fabianki 
6.  Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Fabianki a w szczególności  realizacji uchwał, 
7.  Zatwierdzenie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach za 
 2017 r. 
8. Zatwierdzenie sprawozdania za 2017 rok, z realizacji w Gminie Fabianki zadań z zakresu wspierania 
 rodziny zgodnie z ustawą z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 
9.   Zapoznanie się z treścią sprawozdania Gminnej Biblioteki Publicznej w Fabiankach z działalności w 
  2017 r. 
10.   Zapoznanie się z treścią sprawozdania Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych z 
 działalności w 2017 r. oraz przedstawienie planu pracy komisji na  2018 rok. 
11.  Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
 
12. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
1)  w sprawie zmian do budżetu na 2018 rok,  
2)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Fabianki na lata 2018 – 2038, 
3)  w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy Fabianki w 2018 r., 
4)  w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji celowej na dofinansowanie wymiany źródeł  ciepła w  
 budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie gminy Fabianki w ramach programu EKOpiec 2018  
 realizowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki  Wodnej w Toruniu,  
5)  w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Fabianki, 
6)  w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Fabianki na lata 2018 – 2021  z 
 perspektywą do roku 2025”, 
7)  w sprawie przystąpienia do sporządzenia: „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzenne go w 
 miejscowości Szpetal Górny” 
8)  w sprawie okręgów wyborczych, 
9)  w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie spółki z ograniczoną odpowiedzialnością, 
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10)  w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej z budżetu Gminy Fabianki na dofinansowanie kosztów 
 budowy lub modernizacji indywidualnych ujęć wody oraz sposobu jej rozliczania.  
13.  Interpelacje i zapytania radnych. 
14.  Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
15.  Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
16.  Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
a) Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XXX z 

sesji RG w dniu 8 luty 2018 r. 
 
Brak uwag. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 10 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się” przyjęła 
protokół Nr XXX/2018 sesji RG Fabianki z dnia 8 luty 2018 roku. 
 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie obecnym na sali sprawozdania Policji na 

temat stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na terenie gminy. 
 
Komendant Miejski Policji we Włocławku insp. Marcin Zaleśkiewicz – przedstawił obecnym na sali spra-

wozdanie Policji na temat stanu bezpieczeństwa mieszkańców i porządku na terenie gminy. (w załą-
czeniu do protokołu) 

 
Wójt Gminy – na wstępie podziękował za współpracę, za podjęte działania i wsparcie  na wszelkiego rodzaju 

imprezach. Poprosił o przekazanie tych podziękowań wszystkim policjantom. Poprosił także o 
wzmożenie radarowej kontroli ruchu drogowego. Jest to podyktowane sytuacjami, jakie mają miej-
sce na terenie gminy w postaci tzw. „ zawodów sportowych” głównie odbywających się na drodze 
Szpetal Górny, Bogucin, Witoszyn, droga wojewódzka w stronę Nasiegniewa. Natomiast na rondach 
urządzane są tzw. „bączki”. Podziękował Kierownikowi Kawskiemu za pomoc w każdej sytuacji 
którą zgłaszamy w ramach interwencji. Dodał, iż uważa, że na terenie naszej gminy brakuje jeszcze 
jednego funkcjonariusza i będzie o to zwracał się do Komendanta prosząc,  aby wzięto to pod uwa-
gę.  Nadmienił, że gmina systematycznie wspiera policję. W tym roku została zabezpieczona w bu-
dżecie  kwota 8 tyś. Wiemy, że ma to także przełożenie na ilość patroli na naszym terenie i na pewno 
tak będzie w przyszłości. Cieszy się, że są organizowane spotkania z mieszkańcami, ponieważ edu-
kacja jest bardzo ważna i są tego efekty. W imieniu mieszkańców jak i Swoim podziękował  i ży-
czył,  aby wszystko  zmierzało w dobrą, pomyślną  stronę.   

 
Komendant Miejski Policji we Włocławku insp. Marcin Zaleśkiewicz- podziękował w imieniu policjantów 

, pracowników policji za współpracę . Nadmienił ,że to co zostało powiedziane jest przyjęte do wia-
domości i będą starali się to zrealizować. Dodał , że ma prośbę i jeśli zauważone zostanie jakiekol-
wiek przestępstwo prosi o kontakt o każdej porze i zgłaszanie spraw, nawet w sposób anonimowy. 
Poinformował dyżurnych ,że jeśli ktoś nie chce podawać swoich danych  nie będą wypytywać. Na-
tomiast jeśli ktoś anonimowo zgłosi zakłócanie ciszy nocnej wtedy, wtedy nie można nikogo ukarać. 
Osobie anonimowej nie można uznać zakłócania ciszy nocnej.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak –  Podziękował za przedstawienie  sprawozdania oraz za czujność Poli-

cji nad naszym bezpieczeństwem. 
 
 
Ad.5 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – wznowił obrady i przedstawił informacje o działaniach podejmowa-

nych w okresie międzysesyjnym od 09.02.2018 r. do 29.03.2018 r. Poinformował, że wspólnie z 
Wójtem Gminy Fabianki Zbigniewem Słomskim wzięli udział w: 

 
1) zebraniach sprawozdawczych organizowanych przez tutejsze jednostki Ochotniczej Straży Pożar-

nej. 
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2) II Powiatowym Strażackim Dniu Druhenek, który odbył się w Domu Strażaka w Chodczu,  
 
3) spotkaniu z przedstawicielem Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego we Włocławku w tema-

cie utworzenia na terenie gminy Fabianki 9- tego Wyjazdowego Zespołu Ratownictwa Medyczne-
go Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego we Włocławku. Najlepiej spełniającym warunki 
techniczno- sanitarne miejscem lokalizacji Punku jest Szkoła Podstawowa w Fabiankach,  

 
4) dokonaniu oceny stanu dróg po okresie zimowym. Uczestniczył w objeździe wszystkich dróg 

gruntowych, szutrowych i asfaltowych,  
 
5) omówieniu spraw nowej organizacji programu nauczania w latach następnych oraz omówieniu 

spraw bieżących, 
 
5) spotkaniu z kierownikiem Oddziału terenowego Spółki gazowniczej w zakresie rozwoju sieci ga-

zowej na terenie gminy,  
   
Brak pytań do sprawozdania Przewodniczącego Rady. 
 
Ad.6 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 

bieżącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 

Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XXX sesji RG Fabianki 
(w załączeniu do protokołu).  
Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyjnym od 09.02.2018 r. do 
29.03.2018 r. Poinformował, że Gmina Fabianki pozyskała grant ze środków unijnych na rozbudowę 
i doposażenie Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Wilczeńcu Fabiańskim. Wnio-
sek Gminy Fabianki o powierzenie grantu na realizację zadania pn. "Przebudowa i doposażenie 
PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim", złożony w konkursie ogłoszonym przez Wojewódzki Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu, został sklasyfikowany na 3. miejscu w woje-
wództwie na ponad 30 wniosków.  
       Wartość projektu wynosi 822 574,64 zł, a przyznany Gminie Fabianki grant to 568 445,88 zł 
(85% kosztów kwalifikowanych). Dzięki pozyskanym środkom poprawi się funkcjonalność i estety-
ka PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim, dostosowując go do standardów obowiązujących w wojewódz-
twie. W zakres projektu wchodzi m.in. przebudowa wiaty i wydzielenie boksów na poszczególne 
frakcje odpadów komunalnych, zakup kontenerów i pojemników na odpady, utwardzenie i odwod-
nienie terenu, montaż oświetlenia i monitoringu czy zakup ładowarki. Wprowadzone zostaną rów-
nież nowe usługi takie jak mobilny PSZOK czy punkt naprawy i bezpłatnej wymiany zużytego 
sprzętu. Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych zyska też funkcje edukacyjne.   
Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w Wilczeńcu Fabiańkim jest miejscem, gdzie 
mieszkańcy Gminy Fabianki mogą bezpłatnie oddawać odpady nie odbierane bezpośrednio przez 
zakład komunalny np. meble i inne odpady wielkogabarytowe, chemikalia, zużyty sprzęt elektryczny 
i elektroniczny, baterie, akumulatory, przeterminowane leki itp.  
Realizacja projektu przebudowy i doposażenia PSZOK planowana jest do końca lipca 2018 r.  
           Grant dla Gminy Fabianki został udzielony przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w Toruniu w ramach projektu grantowego pn. ,,Wsparcie rozwoju Punktów 
Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych na terenie województwa kujawsko-pomorskiego w 
latach 2016-2018” współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w ra-
mach Osi priorytetowej 4. Region przyjazny środowisku Działania 4.2 Gospodarka odpadami Re-
gionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020.  

  
Uzupełnienie: PSZOK jest czynny w poniedziałki (9.00-14.00), czwartki (12.00-17.00) i soboty 
(9.00-14.00).  

 
9 lutego na zaproszenie organizatorów uczestniczyliśmy w II  Powiatowym Strażackim Dniu 

Druhenek, który odbył się  w Domu Strażaka w Chodczu.  
 
W ramach współpracy z Kujawsko- Pomorskim Ośrodkiem Doradztwa Rolniczego w Minikowie, 
Powiatowy Zespół Doradztwa Rolniczego we Włocławku zorganizował w dniu  13 lutego w Urzę-
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dzie Gminy Fabianki  szkolenie dla rolników z naszej gminy pn. „ Nowe odmiany zbóż ozimych i ja-
rych, porównanie  odporności na patogeny”. 

 
15 lutego złożony został wniosek o dofinansowanie budowy miejsc rekreacji w Cypriance i w 

Fabiankach w ramach „Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o charakterze 
wielopokoleniowym - Otwarte Strefy Aktywności”. Dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultury 
Fizycznej to 50% kosztów kwalifikowanych. Planowane miejsca rekreacji w Cypriance i Fabiankach 
wyposażone będą w siłownie plenerowe, ławki, stoliki do gier planszowych itp.  
Rozstrzygnięcie konkursu planowane jest na maj 2018 r. 

 
W dniach 20 lutego do 12 marca przeprowadzone były konsultacje społeczne projektu 

uchwały dotyczącej określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego na terenie Gminy Fabian-
ki. Przedmiotem konsultacji było zapoznanie mieszkańców Gminy Fabianki z projektem uchwały 
oraz umożliwienie zgłaszania uwag  i propozycji zmian do przedłożonego projektu uchwały.  
Uwagi i propozycje zmian można było składać na formularzu opiniowania, udostępnionym: w sie-
dzibie Urzędu Gminy Fabianki, w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy Fabianki oraz na stronie 
internetowej Gminy Fabianki. W wyznaczonym terminie nie wpłynęły żadne uwagi/ propozycje 
zmian do projektu uchwały. 
 
Efektem wcześniejszych rozmów było  zorganizowanie  22 lutego w Urzędzie Gminy Fabianki ko-
lejnego spotkania połączonego z wizją lokalną z udziałem Dyrektora Wojewódzkiego Szpitala Spe-
cjalistycznego we Włocławku Pana Marka  Bruzdowicza oraz  Kierownika Stacji Pogotowia Ratun-
kowego we Włocławku Pana Józefa Mazierskiego w sprawie utworzenia na terenie gminy Fabianki 
Wyjazdowego Zespołu Ratownictwa Medycznego Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego we 
Włocławku.  
Dokonano wizji lokalnej trzech lokalizacji na terenie Gminy Fabianki. Stwierdzono jednogłośnie, że 
optymalnym miejscem stacjonowania  9-tego Wyjazdowego Zespołu Podstawowego Ratownictwa 
Medycznego najlepiej spełniającym wymogi techniczne jest  Szkoła Podstawowa w Fabiankach.  
Przed podjęciem jakichkolwiek działań w powyższej sprawie podstawowym wymogiem było uzy-
skanie akceptacji Ministerstwa Zdrowia na aktualizację „Wojewódzkiego planu działania systemu 
Państwowego  Ratownictwa Medycznego” zakładającego utworzenie 9 – tego  Wyjazdowego Zespo-
łu. Taka akceptacja Ministerstwa Zdrowia została uzyskana o czym powiadomił Wojewoda  Kujaw-
sko- Pomorski.   

  
26 lutego uczestniczyliśmy w zebraniu roboczym zorganizowanym przez Kujawsko - Pomor-

skie Samorządowe Stowarzyszenie SALUTARIS, które odbyło się w Urzędzie Gminy w Tłuchowie. 
Tematem zabrania była kontynuacja rozmów w sprawie przygotowania i wdrożenia  systemu wspól-
nego ubezpieczenia mienia gminnego, celem obniżenia wysokości składek ubezpieczeniowych. Jest 
to propozycja skierowana do gmin członkowskich stowarzyszenia.  
 
Wystąpiliśmy z pismami do Starosty Powiatu Włocławskiego  Pana Kazimierza Kaca z prośbą o 
kontynuację w br. dalszego remontu  ciągów pieszych przy drogach powiatowych w miejscowo-
ściach: Nowy Witoszyn, Cyprianka, Chełmica Duża, Świątkowizna oraz podjęcia działań w związku 
ze złym stanem drogi powiatowej nr 2713C na odcinku Cyprianka – Rachcin.  

 
26 lutego wystąpiono z wnioskiem do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Go-

spodarki Wodnej w Toruniu o dotacje dla przedsięwzięcia pod nazwą “Wykonanie nasadzeń drzew i 
krzewów na terenie Gminy Fabianki”, na kwotę: 13.600,00 zł, co stanowi 80% całkowitego kosztu 
przedsięwzięcia.  
 
Na zaproszenie Koła Nr 19 Stowarzyszenia Saperów Polskich braliśmy udział 27 lutego w uroczy-
stości   z okazji  73–ciej rocznicy  wkopania  słupa  granicznego  przez  saperów  6 Samodzielnego 
Zmotoryzowanego Batalionu Pontonowo-Mostowego  w  Czelinie  nad  Odrą. Uroczystość odbyła 
się przy Pomniku Sapera 3 Warszawskiego Pułku Pontonowego przy  ul. Żytniej we Włocławku. 
 
Odbyło się spotkanie z Wójtem Gminy Bobrowniki w temacie realizacji inwestycji mającej na celu 
połączenie ciągu komunikacyjnego, poprzez budowę odcinka drogi w m. Gnojno i w m. Lisek. 
Nadmieniam, że Gmina Bobrowniki była partnerem planowanego zadania,  jakim jest budowa dróg 
w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019. W 
momencie zmiany kryteriów Gmina Bobrowniki wycofała się z tego programu, gdyż na planowa-
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nym  do przebudowy odcinku nie spełniłaby kryteriów, a tym samym nasz wniosek zostałby  odrzu-
cony. Ustaliliśmy, że gmina Bobrowniki będzie w br. realizowana  przebudowę  powyższego odcin-
ka na swoim terenie z własnych środków lub z innego programu np. FOGR-u. Jest to dla nas na tyle 
ważne, gdyż po  połączeniu drogi powiatowej relacji Bobrowniki – Włocławek i  drogi krajowej nr 
67 na trasie Lipno - Włocławek spowoduje to otwarcie nowego węzła komunikacyjnego.  Stworzy to 
także nowe warunki dla inwestorów na tychże terenach, gdyż dotychczas główną zaporą w/w  inwe-
stycji był brak ciągłości szlaku komunikacyjnego i jego stan zły techniczny. Nadmieniam, że są to 
miejscowości o słabych glebach bonitacyjnych, a tym samym  niskiej wartości rynkowej.  Przebu-
dowa  w/w drogi  przyczynia się do zwiększenia wartości gruntów i możliwości pozyskania więk-
szych dochodów przez właścicieli  tychże gruntów.  

 
28 lutego  w miejscowości Lisek doszło do pożaru w  którym uległ spaleniu dom mieszkalny. 

Poszkodowana rodzina zwróciła się do nas   o pomoc w jego odbudowie. Rodzina obecnie otrzymała 
barak. Doprowadziliśmy prąd i wodę bieżącą. Obecnie jesteśmy na etapie  wydania decyzji o warun-
kach zabudowy i projektowania przyszłego budynku mieszkalnego. Zwracamy się do wszystkich 
osób dobrego serca o jakąkolwiek pomoc, a szczególnie o dary w postaci materiałów budowlanych, 
rzeczowych oraz finansowych na powyższy cel. W  przypadku materiałów  budowlanych prosimy o 
kontakt z. Urzędem celem ustalenia zapotrzebowania na materiały i jego asortyment. 

 
1 marca zostało podpisane  porozumienie między Gminą Fabianki a Wojewódzkim Szpitalem 

Specjalistycznym we Włocławku zakładające utworzenie z dniem 1 lipca 2018 r. 9–tego Wyjazdo-
wego Zespołu Ratownictwa Medycznego Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego we Włocław-
ku  funkcjonującego w okresie  sześciomiesięcznym. Od roku 2019 Zespół będzie funkcjonował w 
okresie całodobowym. 

               Po podpisaniu powyższego porozumienia Dyrektor  Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego we 
Włocławku wystąpi do Wojewody Kujawsko - Pomorskiego o wyrażenie zgody na lokalizację miej-
sca  stacjonowania Zespołu w Szkole Podstawowej w Fabiankach. 

                Po wyrażeniu zgody przez Wojewodę  strony porozumienia zawrą z dniem 01 lipca 2018 r. umowę 
najmu pomieszczeń dla Zespołu Ratownictwa Medycznego.  
Mając powyższe na uwadze 8 marca wystąpiłem z pismem do Wojewody Kujawsko - Pomorskiego 
z prośbą o wyrażenie zgody na  lokalizację 9–tego Wyjazdowego Zespołu Ratownictwa Medyczne-
go Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego we Włocławku w Szkole Podstawowej w Fabiankach 
w myśl zawartego porozumienia z dnia 01 marca 2018 r. pomiędzy Gminą Fabianki, a Wojewódz-
kim Szpitalem Specjalistycznym we Włocławku. Przytoczyliśmy argumenty przemawiające za po-
wyższą lokalizacją punktu w centrum gminy Fabianki, gwarantującymi zrównoważony krótki czas 
dojazdu zespołu do wszystkich skrajnie położonych miejscowości w gminie Fabianki i osiedla  Za-
wiśle - Włocławek. Stworzenie nowej lokalizacji punktu na osiedlu Zawiśle, czy nawet w Szpetalu 
Górnym spowoduje bowiem skrócenie czasu dojazdu Zespołu do pewnej  grupy mieszkańców, a 
znacznie wydłuży pozostałej części społeczeństwa.    A przecież w wielu przypadkach nagłego za-
grożenia zdrowotnego, czy utraty życia bardzo istotnym elementem jest czas przybycia zespołu i 
udzielona w porę pomoc medyczna. Posiadamy do dyspozycji wolne pomieszczenia i zaplecze  sani-
tarne spełniające wymogi techniczne. Utworzenie punktu w tym miejscu nie generuje  kosztów 
związanych z przygotowaniem i adaptacją pomieszczeń niezbędnych dla funkcjonowania Zespołu 
Ratownictwa Medycznego. Za lokalizacją punktu w Fabiankach przemawia także bardzo istotny ar-
gument,  jakim jest bardzo dobrze rozwinięty węzeł komunikacyjny. Szkoła usytuowana jest tuż przy 
drodze krajowej nr 67 do której przylegają główne drogi gminne i powiatowe o nawierzchni asfalto-
wej. 

 
W dniach od 9 marca do 19 marca 2018 r. prowadzone były ogólnogminne konsultacje spo-

łeczne projektu Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Fabianki w formie ankiet papiero-
wych i ankiet zamieszczonych na stronach internetowych.  
         Celem konsultacji jest zebranie uwag i propozycji ewentualnych zmian i uzupełnień do projek-
tu zmienionego Lokalnego Programu Rewitalizacji dla Gminy Fabianki od interesariuszy rewitaliza-
cji. 
Mieszkańcy Gminy Fabianki nie wnieśli uwag.  
 

W dniach od 1 marca do 21 marca 2018 r. prowadzone były konsultacje społeczne dotyczące 
projektu dokumentu “Program Ochrony Środowiska dla Gminy Fabianki na lata 2018 – 2021 z per-
spektywą do roku 2025”. Uwagi i wnioski do ww. dokumentu były wnoszone w formie pisemnej, 



Strona 6 z 14 

ustnie do protokołu, za pomocą środków komunikacji elektronicznej bez konieczności opatrywania 
ich kwalifikowanym podpisem elektronicznym. 

 
Odbyłem ponowne spotkanie z projektantem  drogi w Skórznie w związku z powstałym osuwiskiem 
skarpy w obrębie przepustu pod drogą gminną w Skórznie. Szkoda powstała w wyniku trudnych wa-
runków atmosferycznych tj. długotrwałych opadów deszczu i dużego namoknięcia gruntu oraz wybi-
jającymi się wodami gruntowymi. Głównym tematem spotkania była analiza i przyjęcie rozwiązań, 
co do zabezpieczenia skarpy przed dalszą degradacją i  naprawy szkody.  

 
13 marca uczestniczyliśmy w Konwencie Wójtów Gmin Wiejskich Województwa Kujawsko-

Pomorskiego, który tym razem odbył się w Toruniu w ramach forum ekonomicznego (Welconomy 
Forum in Torun). W konwencie uczestniczyli m.in. wiceministrowie: finansów, inwestycji i rozwoju, 
cyfryzacji oraz marszałek województwa i członkowie zarządu województwa, wojewoda kujawsko-
pomorski i prezes zarządu Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w 
Toruniu.  
Wśród poruszanych kwestii znalazły się dochody gminy, podatek VAT odprowadzany przez samo-
rządy, finansowanie budowy dróg lokalnych z budżetu państwa, przygotowania do nowej perspek-
tywy finansowej Unii Europejskiej na lata 2021-2027, bieżące konkursy z RPO i PROW, dofinan-
sowanie wymiany źródeł ciepła z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w Toruniu. 
 
Odbyłem spotkanie z przedstawicielami – mieszkańcami ul. Wspólnej w Szpetalu Górnym w tema-
cie przebudowy drogi i budowy kanalizacji   sanitarnej.   

 
15 marca braliśmy udział w posiedzeniu Komitetu Sterującego OSI Włocławka w Urzędzie 

Miasta Włocławek. Zebranie miało charakter sprawozdawczy. Przedstawione zostały dane o realiza-
cji strategii OSI i projektów z niej wynikających w 2017 r. Omawiano też bieżące sprawy związane z 
aplikowaniem samorządów o środki z RPO w ramach polityki terytorialnej. 
 
Odbyłem spotkanie z lokalnym Kierownikiem Polskiej Spółki Gazownictwa Panią  Katarzyną Sikor-
ską w sprawie gazyfikacji na  odcinku Bogucin- Cyprianka- Chełmica – Cukrownia.                        
Po przedstawieniu ilości  złożonych deklaracji uzyskaliśmy informację, że powyższa inwestycja 
przez Spółkę Gazownictwa nie będzie traktowana priorytetowo, ponieważ na obecną chwilę inwe-
stycja się nie rekompensuje. Złożyła nam propozycję dotyczącą złożenia wniosku o przedłużenie 
przyłącza  gazowego od stacji w Bogucinie  do Szkoły Podstawowej w Fabiankach. Nie korzystamy 
obecnie z tej propozycji, ale na pewno taki wniosek przygotujemy w II kwartale. Przed złożeniem 
wniosku będę organizował spotkania z mieszkańcami i dyrektorem naczelnym Spółki Gazownictwa 
w powyższym temacie.  Zwrócę się także do sołtysów, aby ponownie dotarli do mieszkańców z de-
klaracjami. Złożona większa ilość deklaracji wpływa na  obniżenie kosztów wykonania inwestycji, 
dając także argument do występowania o gazyfikację  terenu. Przemawiającym drugim argumentem 
jest też  walka ze smogiem, który występuje  w bardzo dużym stężeniu.        

 
18 marca w hali sportowej w Baruchowie odbyła się 

 „ XX Powiatowa Wystawa Stołów Wielkanocnych na Kujawach”. Gminę Fabianki na wystawie re-
prezentowało „Koło Kobiet” z Chełmicy – Cukrowni. Składam jeszcze raz serdeczne podziękowanie 
za trud  i włożony wkład pracy dla członkiń koła w przygotowanie potraw wielkanocnych i dekoracji 
stołu oraz jego prezentację podczas wystawy a przede wszystkim kultywowanie naszej polskiej tra-
dycji.  
Jednocześnie informuję, że zwróciłem się z wnioskiem do Starosty Włocławskiego o wspólną orga-
nizację w 2018 r. w gminie Fabianki    „ Powiatowej Wystawy Stołów Wigilijnych na Kujawach”. 
Przypomnę, że na terenie naszej gminy odbyła się :  
- w 2007 r. - IX Powiatowa Wystawa Stołów Wigilijnych na Kujawach, 
- w 2012 r. - XIV Powiatowa Wystawa Stołów Wielkanocnych na Kujawach.  
  
Uczestniczyłem w spotkaniu z Wicemarszałkiem Województwa Kujawsko – Pomorskiego w spra-
wie programu  przebudowy dróg w ramach PROW.  Gmina Fabianki będzie składała  wniosek na 
przebudowę drogi Chełmica Mała – Uniechowo. Nabór wniosków planowany jest na II kwartał br.    
 
Odbyłem spotkanie z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich w temacie kontynuacji  bu-
dowy chodników  w Szpetalu Górnym i Nasiegniewie.  
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19 marca w siedzibie Choceńskiego Centrum Kultury w Choceniu odbyło się Walne Zebranie 

Członków Stowarzyszenia LGD Dorzecza Zgłowiączki. Na spotkaniu podsumowano działalność 
Stowarzyszenia za rok 2017 poprzez przedstawienie sprawozdania merytorycznego oraz finansowe-
go. Omówiono również stan wdrażania Lokalnej Strategii Rozwoju na lata 2014-2020, a także 
przedstawiono plan pracy Zarządu na rok bieżący oraz przeprowadzono dyskusję na temat działalno-
ści Stowarzyszenia. 
Wystąpiliśmy z wnioskiem do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wod-
nej w Toruniu o dotacje na demontaż, transport i unieszkodliwienie wyrobów zawierających azbest z 
terenu Gminy Fabianki, na kwotę: 18.172,00 zł. Zgłosiło się 14 mieszkańców chcących skorzystać z 
dofinansowania. WFOŚiGW pokrywa 70 % kosztów zadania, pozostałe koszty stanowią wkład wła-
sny mieszkańca.  

 
 
  22 marca uczestniczyłem w posiedzeniu Walnego Zgromadzenia Wojewódzkiej Izby Rolni-

czej w Przysieku.  
 Głównymi tematami spotkania było: 
 - zapoznanie się ze sprawozdanie Zarządu z działalności za 2017 rok.  -  ASF- bioasekuracja, 
 -  składanie wniosków  o dopłaty obszarowe droga elektroniczną, 
 - zmiany w prawie łowieckim. 
 
 Uczestniczyłem w posiedzeniu Powiatowej Izby Rolniczej, które   odbyło się w Gołaszewie wspól-

nie z Powiatową Izba Rolniczą w Lipnie.  
 Głównymi tematami posiedzenia były sprawy : 
 - bioasekuracji – ASF, 
 - planowanych zmian  w ustawie o ustroju rolnym dotyczących obrotu ziemią oraz ubezpieczeń 

upraw rolnych, 
 Przeprowadzone  zostało także szkolenie przez Powiatowego Lekarza Weterynarii Pana Macieja 

Bachurskiego. 
 
 Odbył spotkanie ze Starostą Powiatu Włocławskiego Panem Kazimierzem Kaca w sprawie przy-

szłych inwestycji na terenie gminy Fabianki.  
 
 Pozytywnie zostały rozpatrzone przez Wojewodę Kujawsko – Pomorskiego złożone wnioski doty-

czące nabycia   prawa własności nieruchomości  położonych w obrębie Zarzeczewo przez Gminę 
Fabianki. Na mocy otrzymanych decyzji Gmina Fabianki w obrębie Zarzeczewo nabyła następujące 
działki o numerach : 

 1/ 153/2 o pow. 0,1000 ha  
 2/ 150/4 – o pow. 0,0300 ha 
 3/ 148/2  – o pow. 0,0400 ha 
 4/ 155/2 – o pow. 0,0500 ha 
 5/ 154/2 – o pow. 0,0400 ha 
 6/ 150/4 – o pow. 0,0300 ha 
 7/ 150/7 – o pow. 0,0100 ha 
 8/ 149/2 – o pow. 0,0700 ha 
 oraz działkę w obrębie Witoszyn Stary  o numerze 40  o pow. 0,4000 ha. Natomiast przedłużony 

został termin  załatwienia  naszego wniosku do 31 marca 2018 r. dot.  działki nr 31/3 o pow. 1.6602 
ha w obrębie Zarzeczewo. 

   26 marca otrzymaliśmy pismo z Powiatowego Zarządu Dróg w Jarantowicach informujące, 
że droga powiatowa nr 2713C na odcinku Cyprianka – Rachcin będzie objęta w br. pracami remon-
towymi, w ramach których wykonana zostanie warstwa masy ścieralnej oraz utwardzone pobocza. 
Wykonawcą robót będzie firma Drogtom. 

 
 Trwają roboty budowlane  inwestycji : 
 -    Przebudowa  stadionu w Chełmicy Dużej,  
 -   „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w sołectwie Bogucin”.  
 
 W związku z planowanym przetargiem ograniczonym na dzierżawę nieruchomości rolnych położo-

nych w obrębie Nasiegniewo gmina Fabianki odbyłem kilka spotkań z przedstawicielami Krajowego 
Ośrodka Wsparcia Rolnictwa oraz Zarządem Izb Rolniczych w temacie organizacji powyższego 
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przetargu. Z uwagi na występujące duże zainteresowanie okolicznych rolników dzierżawą powyż-
szych nieruchomości rolnych wnioskowałem o przeprowadzenie przetargu przez Krajowy Ośrodek 
Wsparcia Rolnictwa w formie przetargu ograniczonego ustnego.                                                                                                                                         

 
 Wyłoniono wykonawcę zadania : „Rozbudowa drogi gminnej nr 190202C w miejscowości Lisek”. 

Wykonawca Włocławskie Przedsiębiorstwo Robot Drogowych sp. z.o.o. Nowa Wieś za kwotę 
826.951,63 zł.  

 Złożone zostały oferty na  zadanie: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Szpetal 
Górny”. Obecnie trwają prace nad wyłonieniem wykonawcy. 

 
 Trwają prace projektowe na zadanie: Budowa kanalizacji w ul. Włocławskiej i sąsiednich w Szpetalu 

Górnym. 
 Ogłoszone zostały przetargi nieograniczone na :  
 1/ przebudowę i doposażenie PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim.  
     Termin  otwarcia ofert 29.03.2018 r. 
 2/ dostawę oleju opałowego do kotłowni UG Fabianki i SP Cyprianka,  
     zakup etyliny, oleju napędowego dla Urzędu Gminy Fabianki, OSP,  
     Policji  Zakładu Gospodarki Komunalnej w Fabiankach oraz  
     Gminnego Zespołu Oświaty i Szkół z terenu gminy Fabianki.  
     Termin otwarcia ofert 28.03.2018 r.  
 3/ budowę ogólnodostępnych placów zabaw i miejsc rekreacji w  
     gminie Fabianki. Termin otwarcia ofert 09.04.2018 r.  
 
  28 marca uczestniczyłem w spotkaniu z udziałem Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi – 

Krzysztofem Jurgielem, które odbyło się w Grabkowie gm. Kowal. Tematem rozmów były sprawy 
bieżące  i przyszłe losy polskiego rolnictwa.  

 
   Wniosek Gminy Fabianki o dofinansowanie z Europejskiego Funduszu Społecznego projektu edu-

kacyjnego pn. „Innowacyjna edukacja w gminie Fabianki – II edycja” został zakwalifikowany do 
negocjacji. Stanowisko negocjacyjne gminy zostało przekazane do Urzędu Marszałkowskiego w To-
runiu. 

 Projekt „Innowacyjna edukacja w gminie Fabianki – II edycja” planowany jest do realizacji w roku 
szkolnym 2018/2019 w szkołach podstawowych w gminie. Jego wartość to 300 000 zł, a dofinanso-
wanie wynosi 95%. Wkład gminy na poziomie 5% jest wkładem rzeczowym (udostępnienie sal lek-
cyjnych). 

 Projekt zakłada realizację bezpłatnych zajęć pozalekcyjnych z języków obcych, informatyki, przed-
siębiorczości i nauk matematyczno-przyrodniczych, w tym z wykorzystaniem metod eksperymentu. 
Ponadto odbędą się zajęcia dydaktyczno-wyrównawcze i specjalistyczne adresowane do uczniów z 
problemami edukacyjnymi. Szkoły biorące udział w projekcie otrzymają wyposażenie pracowni 
przyrodniczych i sprzęt komputerowy.  

 Przygotowywany jest wniosek o dofinansowanie z RPO Województwa Kujawsko-Pomorskiego pro-
jektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bogucin – III etap”. Kosztorysowa wartość 
inwestycji to 1 mln 660 tys. zł. Występujemy o dofinansowanie na poziomie 85 procent kosztów 
kwalifikowanych. Złożenie wniosku do Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu nastąpi do 30 kwietnia 
br. 

 
Brak pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 
 

Ad.7 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Kierownik GOPS o przedstawienie sprawozdania z 

działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Fabiankach za rok 2017 
 
 
Kierownik GOPS Maria Skotnicka – przedstawiła sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Fabiankach za rok 2017 (w załączeniu do protokołu). 
 
Brak pytań do sprawozdania  
 
Ad.8 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Kierownik GOPS o przedstawienie sprawozdania za 

2017 rok, z realizacji w Gminie Fabianki zadań z zakresu wspierania rodziny, zgodnie z ustawą z 
dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej. 

 
Kierownik GOPS Maria Skotnicka – przedstawiła sprawozdanie za 2017 rok z realizacji w Gminie Fabianki 

zadań z zakresu wspierania rodziny, zgodnie z ustawą z dnia 9 czerwca 2011r. o wspieraniu rodziny 
i systemie pieczy zastępczej (w załączeniu do protokołu). 

 
Wójt Gminy -  Dodał, że najbardziej zależy na tym, aby nie rozdzielać dzieci od rodziców, bo to jest dla nich 

najgorsza sytuacja. 
 
Brak pytań do sprawozdania 
 

Ad.9 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Kierownik Marię Drzewiecką o omówienie sprawoz-

dania Gminnej Biblioteki Publicznej z działalności w 2017 r. 
 
Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej Maria Drzewiecka – przedstawiła sprawozdanie opisowe Gmin-

nej Biblioteki Publicznej z działalności w 2017 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Brak pytań do sprawozdania 
 
Ad.10 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Andrzeja Kwaśniewskiego Koordynatora GKRPA o 

krótkie omówienie sprawozdania z działalności w 2017 r. oraz planu pracy na 2017 r. z uwagi na to, 
iż szczegółowo omawiane było to na komisjach. 

 
Koordynator GKRPA – przedstawił sprawozdanie z działalności Komisji w 2017 roku oraz plan pracy na 

2018 r. (w załączeniu do protokołu). 
 
Brak pytań do sprawozdania i planu pracy GKRPA . 
 

Ad.11  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 
 
Radny Znajmiecki  Marian – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony 

Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego zorganizowanej wraz z Komisją Budżetu i Fi-
nansów wypracowane na posiedzeniu w dniu 26 marca 2018 roku (w załączeniu do protokołu). 

 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, 

Zdrowia i Spraw Społecznych  oraz Komisji Rewizyjnej  wypracowane na posiedzeniu w dniu 27 
marca 2018 roku (w załączeniu do protokołu) 

 
Radny Błaszczyk Włodzimierz – odczytał wnioski z posiedzenia Klubu Radnych „Jedność” wypracowane w 

dniu 26.03.2018 r. Nadmienił, że posiedzenie odbyło się w pełnym składzie statutowym. Radni za-
poznali się i dokonali analizy materiałów przygotowanych na XXXI  sesję Rady Gminy Fabianki. 

 Szczegółowo omówili projekt uchwały dotyczący utworzenia spółki z ograniczoną odpowiedzialno-
ścią oraz projekt aktu założycielskiego tej spółki. Dodał że, przyjęcie tych dokumentów zapoczątku-
je realizację przedsięwzięcia inwestycyjnego polegającego na wybudowaniu lub modernizacji bu-
dynków, w których lokale mieszkalne zostaną przeznaczone na długoterminowy wynajem z wyko-
rzystaniem nieruchomości położonych w Gminie Fabianki. 

   Po otrzymaniu wyczerpujących wyjaśnień i odpowiedzi na zadane pytania radni klubu zdecy-
dowali o poparciu zaproponowanych projektów uchwał. Będą jednogłośnie głosowali na sesji Rady 
Gminy za ich przyjęciem. 

  W sprawach bieżących omawiano sprawy związane z technicznym stanem dróg w Gminie 
Fabianki po okresie zimowym. Zdecydowano o natychmiastowym ich remoncie, w ramach posiada-
nych sił i środków.  
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  Nadmienił ,że Klub Radnych „Jedność” wypracował następujący wniosek; 
 „ Wójt Gminy Fabianki, siłami i środkami Zakładu Gospodarki Komunalnej podjął konkretne i in-

tensywne działania mające na celu poprawę techniczną dróg gminnych po okresie zimowym, m. in. 
poprzez wyrównanie nawierzchni, utwardzenie, połatanie dziur i odtworzenie ich przejezdności.” 

 
Ad.12 
 
pkt 1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o krótkie przedstawienie 

zmian, które zaszły w uchwale oraz w budżecie.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos- poinformowała ,że w przedstawionym projekcie  dochody zwiększamy 

o 263.781,00 zł po zmianie będą wynosiły 35.494.599,58 zł. Wydatki zwiększone zostają o 
224.851,00zł , po zmianie wydatki wynoszą 48.131.554,58 zł . Zmniejszony zostaje deficyt 
38.930,00zł, jednocześnie zmienione zostaje  źródło pokrycia deficytu. Pierwotnie w uchwale były 
tylko „kredyty i pożyczki”, teraz zostały wprowadzone wolne środki, które zostały uzyskane na ko-
niec 2017 roku w wysokości 2.100.910,00zł. Zmiany jakie następują po stronie dochodów t.j. w roz-
dziale 600 „Transport i łączność” drogi publiczne gminne , zostają wprowadzone dotacje, które po-
zyskał Pan Wójt na drogę w miejscowości Lisek w kwocie 474.786,00zł.  W dziale 750 „Admini-
stracja publiczna” , zwiększenie następuje  w rozdziale „wspólnota obsługi jednostek samorządu te-
rytorialnego” o kwotę 2.640,00zł,  jest to związane z większą kwotą na projekt realizowany od roku 
ubiegłego ”Innowacyjna Edukacja”. Zwiększenie będzie wynosić 12.540,00zł . Zwiększenie wystę-
puje zarówno w rozdziale, który został przedstawiony jak i również w dziale Oświata i wychowanie 
,rozdział Szkoły Podstawowe i Gimnazja. W rozdziale 75615 następuje zmniejszenie o kwotę 
150.000,00zł w paragrafie „Wpływy z podatku od nieruchomości”.  Zmniejszamy rozdział 75801 o 
kwotę 73.545,00zł , po uchwale budżetowej została zmniejszona subwencja oświatowa.  

  W kwestii wydatków , zwiększenie następuje w  rozdziale  01010 o kwotę 11.000,00zł. 
 Rozdział 75412  następuje  przeniesienie między paragrafami , przeniesienie wydatków na zakupy 

inwestycyjne. Dział 758 przyjmujemy kwotę 27.624,00zł. Taką kwotę mieliśmy zapisaną w budżecie 
w ubiegłym roku.  Rozdział 75801 zwrot do budżetu Państwa nienależnie  pobranej subwencji ogól-
nej. Rozdział 85154 następuje zwiększenie w kwocie 98.338,00zł . Dział 854 zwiększenie następuje 
o kwotę 6.490,00 zł . Rozdział 90002 zwiększenie  o kwotę 12.000.00zł w rozdziale 90095 , wpro-
wadzona zostaje kwota 44.600,00zł.  Dział 921 przeniesienie  między paragrafami w paragrafie 4300 
zdejmujemy kwotę 30.000,00zł i przenosimy do paragrafu 4170.  Dział 926 następuje zmiana para-
grafów z uwagi na zmianę kwoty wydatków inwestycyjnych. Rozdział 85214 w paragrafie 3110 

    zdjęta zostaje  kwota 1200zł i zostaje  przeniesiona do rozdziału  85228. 
 
Brak pytań. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – Poinformował ,że projekty uchwał nie będą odczytywane ze względu 
na to, iż każdy dostaje dokumentacje i powinien się z nią zapoznać. W sytuacji gdy będzie jakaś zmiana, bądź 
w trakcie procedowania będzie wniosek o zmianę wtedy będzie rozpatrywany wniosek łącznie ze zmianą. W 
przypadku gdy nie ma nanoszonych poprawek, nie odczytuje się projektu uchwały.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/277/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie zmian do budżetu na 2018r. 
 
pkt 2)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o krótkie przedstawienie 

uchwały. 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos- Nadmieniła, że zmiana związana jest z wprowadzeniem wykonania 
roku 2017 . Zostają uaktualnione dochody i wydatki, które były konsekwencją wprowadzonej uchwały zarzą-
dzenia. w związku, iż wypracowaliśmy wolne środki , które zostały wprowadzone w źródło pokrycia deficytu. 
Zmiana następuje w kwocie długu i spłacie rat i kredytów.  
 
Brak pytań 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/278/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej Gminy Fabianki na lata 2018- 2038 . 
 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- zarządził przerwę.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak-  Po krótkiej przerwie zarządził wszczęcie obrad.  
 
pkt 3)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Wójta  o krótkie przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy -  Poinformował ,że  uchwała wywoływana zostaje  corocznie i dotyczy kąpieliska w Chełmicy 
Cukrowni. Aby kąpielisko mogło prawidłowo funkcjonować, wywołanie uchwały jest koniecznością.  
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/279/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz 
sezonu kąpielowego na terenie Gminy Fabianki w 2018r.,  
 
pkt 4)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana kierownika Marciniaka Waldemara  o krótkie przedsta-

wienie uchwały. 
 
Waldemar Marciniak – poinformował, że uchwała związana jest z przystąpieniem do  programu EKOpiec. 
Jest to nowy program Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu ,który 
jest wyjściem naprzeciw potrzebom związanym z likwidacją niskich emisji smogu. EKOpiec gwarantuje dota-
cje w kwocie 2000zł do wymiany jednego pieca. Wymogiem Gminy, która przystępuje do programu jest doło-
żenie 2000zł , a więc mieszkaniec otrzyma 4000zł, natomiast reszta zakupów związana z budową pieca jest po 
stronie mieszkańca. Dla takiej gminy jak my przyznany jest próg w wysokości  20.000,00zl. W związku z 
dużym zainteresowaniem postanowiliśmy zorganizować losowanie publiczne 10 osób, które otrzymają dofi-
nansowanie.  
 
Wójt Gminy -  dodał, że brali pod uwagę dotację tylko 2.000,00zł. Gmina dotuje 2.000,00zł dla jednych 
wnioskodawców i kolejne 2.000,00 zł  z ochrony środowiska dla gmin. Byłoby wtedy 20 pieców.  Niestety 
,ten program jest połączony i musimy dołożyć do tego programu w ramach Wojewódzkiego Funduszu Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Stąd nie będzie to 20 a 10 pieców.  
 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/280/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie określenia zasad udzielenia dotacji 
celowej na dofinansowanie wymiany źródeł ciepła w budynkach i lokalach mieszkalnych na terenie 
gminy Fabianki w ramach programu EKOpiec 2018 realizowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochro-
ny Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. 
 
pkt 5)  
 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana kierownika Waldemara Marciniaka o krótkie przedsta-

wienie uchwały. 
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Waldemar Marciniak – poinformował, że Rada Gminy  podjęła w czerwcu ubiegłego roku uchwałę o przy-
jęciu Lokalnego Programu Rewitalizacji dla gminy Fabianki. Kolejny etapem, który przechodzi taki program 
jest wpisanie go na listę w Urzędzie Marszałkowskim. Dodał ,że Urząd Marszałkowski skierował program do 
uzupełnień pewnych kwestii. Program jest przygotowany przez firmę zewnętrzną, która poprzez podwyko-
nawcę dokonała poprawki. Każda gmina może  wnieść  2 takie  poprawki zanim program zostanie ostatecznie 
odrzucony, u nas jest to dopiero pierwsza. W stosunku do wersji, którą Państwo otrzymali ,w załączniku były 
dokonane pewne zmiany. 
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/281/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie przyjęcia Lokalnego Programu 
Rewitalizacji dla Gminy Fabianki.  
 
 
pkt 6)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana kierownika Waldemara Marciniaka o krótkie przedsta-

wienie uchwały. 
 
Waldemar Marciniak –Nadmienił ,że Program Ochrony Środowiska  jest kolejnym dokumentem strategicz-
nym. Określa zasady realizacji polityki ochrony środowiska. Projekt uzyskał szereg potrzebnych akceptacji.  
Był poddany konsultacjom społecznym na terenie Gminy i nie wpłynęły do niego żadne uwagi. 
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/282/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie przyjęcia „ Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Fabianki na lata 2018 – 2021 z perspektywą do roku 2025”  
 
pkt 7)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Wójta Gminy o krótkie przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy – poinformował ,że uchwała zostaje wywołana ponieważ wnioskodawca zgłosił wycofanie 

dwóch działek. Dotyczy to działki na  której miała być pobudowana stacja paliw. Na chwilę obecną 
znalazł się inwestor, który zamierza budować market. W tym przypadku w efekcie nastąpi konku-
rencja i ceny artykułów powinny ulec obniżeniu. Na drugą działkę trafił się kupiec i chce pobudować 
dom mieszkalny. 

Brak pytań 
 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/283/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie przystąpienia do sporządzenia: 
„Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Szpetal Górny”.  
 
pkt 8)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią  Sekretarz Gminy o krótkie przedstawienie uchwały. 
 
Sekretarz Gminy Dorota Białkowska -  Nadmieniła, że znowelizowana ustawa „kodeks wyborczy,  przepis 
art.12 zobowiązuje Radę Gminy do dokonania podziału gminy na okręgi wyborcze. Dodała, iż uchwała na 
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okręgi wyborcze była przyjęta w 2012 roku i od tego podziału  nie wystąpiły przesłanki określone w art. 421 
ustawy kodeksu wyborczego powodujące konieczność dokonania zmiany w podziale na okręgi. Stąd przed-
stawiony projekt podziału uwzględnia dotychczasowy podział gminy na okręgi wyborcze.    
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/284/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie okręgów wyborczych.   
 
pkt 9)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Lecha Wiśniewskiego o krótkie przedstawienie uchwa-

ły. 
 
Radca Prawny Lech Wiśniewski – poinformował, że spółka ma powstać z uwagi na sposób finansowania 
ewentualnego budownictwa mieszkaniowego na terenie Gminy Fabianki. Nie w formie kredytów tylko w for-
mie kapitałowej tzn. nasza spółka zawiązuje spółkę ze spółką Banku Krajowego gospodarstwa nieruchomości, 
który finansuję budowę w postaci udziałów w tej spółce. Naszym wkładem jest nieruchomość,  wkład pie-
niężny jest  Banku Krajowego. Po wybudowaniu, Bank Krajowy odstępuje tej spółce  udziały i się wycofuje a  
cała spółka zajmuje się tym obiektem.  Aby podjąć jakiekolwiek współpracę z Bankiem, musi powstać spółka  
z o.o. Właścicielem w całości jest Gmina i po wybudowaniu będzie prowadziła dalszą działalność. Spółka 
musi zapłacić Bankowi Krajowemu za udziały, a następnie te pieniądze spółka musi pozyskać od lokatorów. 
W przypadku czarnego scenariusza spółka podlega prawu handlowemu. 
 
Radny Piotr Jetter – zapytał czy  wszystkie udziały które tam są stanowią własność Gminy ? Czyli Gmina 
ma 100 udziałów ? 
 
  
Radca Prawny Lech Wiśniewski – odpowiedział , że tak. Spółka którą zawiążemy z Bankiem zawiązuje tą 
spółkę, która ją realizuje. My wchodzimy do tej spółki. Jak po wybudowaniu będą lokatorzy to pieniądze 
spółka będzie pobierać  od lokatorów z czynszu  i następnie będzie  płacić  Bankowi Krajowemu. Następnie   
bank później wychodzi z tej spółki i spółka w całości zostaje gminną spółką.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak-  zapytał czy jako rada będziemy uchwalać regulaminy?  
 
Radca Prawny Lech Wiśniewski – odpowiedział ,że jako Rada nie. Właścicielem jest Gmina natomiast 
uprawnienia właścicielskie ma Wójt.   Rada tylko wyraża zgodę na zawiązanie spółki.   
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  - zapytał w związku z tym ,że rada wyraża zgodę, czy później coś jest 
przekazywane radzie tzn. jakieś sprawozdanie ?  
 
Radca Prawny Lech Wiśniewski – odpowiedział ,że komisja rewizyjna może sprawdzić działalność spółki 
 
Radny Piotr Jetter - kto będzie powoływał radę nadzorczą ?  
 
Radca Prawny Lech Wiśniewski – Wójt. 
 
Wójt – lokale będą własnościowe dopiero po 15 latach.    
 
Radca Prawny Lech Wiśniewski – utrzymanie mieszkań odbywać się będzie w ramach czynszu.  O tym czy 
te mieszkania będzie można sprzedać decyduje właściciel spółki. O zbycie majątku gminy Rada wtedy musi 
też podejmować decyzję  
 
Sołtys Robert Łukaszewski – Lepiej jest powołać nową spółkę ? 
 
Wójt Gminy – Odpowiedział ,że  w mieszkaniu 500+ jest to samo , trzeba spółkę powołać, tylko tam jest 
skierowany program do klasy średniej i koszt mieszkania wynosi 3,5 tyś do 4 tyś. U nas mieszkanie wyjdzie w 
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granicach 2.500 – 2.800zł za m2.  I jest tańszy ten program i prostszy do zrealizowania.  W programie - 
Mieszkanie Plus nie jest pewne, czy ten lokator kiedyś będzie właścicielem.  
 
Radny Piotr Jetter -  zapytał czy Pan wójt powołuje Radę nadzorczą? a później rada nadzorcza powołuje 
zarząd?  
 
Radca Prawny Lech Wiśniewski – odpowiedział, że tak. 
 
Radny Piotr Jetter – zapytał  kto finansuje te organy? 
 
 
 Radca Prawny Lech Wiśniewski – Spółka  
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- Zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/285/2018 z dnia 29 marca 2018 roku w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie 
spółki z ograniczoną odpowiedzialnością.  
 
pkt 10) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Pana Wójta Gminy  o krótkie przedstawienie uchwały. 
 
 
Wójt Gminy – poinformował, że we wcześniejszych latach często były wnioski o budowę wodociągu w miej-
scowości Łęg Witoszyn. Dodał ,że podjął decyzję o budowie studni głębinowych dlatego, że koszt  budowy 
wodociągu dla 3 rodzin wyniósłby ok. 150tyś zł. Studnie głębinowe wyniosą nas w granicach 20 tyś. Taką 
decyzję podjął szanując publiczny środki. Jedna studnia została pobudowana. Jest bardzo wydajna o bardzo 
dobrych parametrach i z tej studni będą zasilane dwa gospodarstwa. Stąd też uchwała.  
 
Brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- zarządził głosowanie nad uchwałą . 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymujących się”, 0 „przeciwnych” podję-
ła uchwałę Nr XXXI/285/2018 z dnia 29 marca 2018 roku  w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 
celowej z budżetu Gminy Fabianki na dofinansowanie kosztów  budowy lub modernizacji indywi-
dualnych ujęć wody oraz sposobu jej rozliczania. 
Ad. 12 
Brak. 
 
Ad. 13 
Brak. 
 
Ad. 14 
 
Ad. 15 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zakończył XXXI sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
 
Protokołowała: 
Adrian Zakrzewski  


